
Folketingets Socialudvalg

Dato: 4. maj 2005

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 21. april 2005 
følger hermed – i 5 eksemplarer – socialministerens svar på spørgsmål 
nr. 192 ad L 38.

Spørgsmål nr. 192 ad L 38:
”Ministeren bedes oplyse, hvad der efter ministerens opfattelse taler imod, at 
der udarbejdes lovpligtige udviklingsplaner for alle botilbud på det særlige
område med mere end 20 pladser?”

Svar:
Regionsrådene skal udarbejde udviklingsplan for regionens botilbud, hvor 
der er mere end 100 pladser på samme matrikel. Dette skyldes, at der er tale 
om tidligere store centralinstitutioner, hvor der, selvom der er sket ombyg-
ning og renovering flere steder, fortsat er behov for udvikling og fornyelse.

Siden særforsorgens udlægning i 1980 er antallet af botilbud med plads til 
100 personer blevet væsentlig færre, og det er tilstræbt at skabe botilbud og 
levemiljøer for mennesker med handicap, der kan understøtte integration og 
levevilkår, så nær det almindelige som muligt.

De resterende botilbud med 100 pladser har ikke alle levet op til denne mål-
sætning, hvorfor det fortsat er vigtigt, at der gøres en særlig indsats for at 
understøtte, at også disse mennesker får en tilværelse så nær det sædvanlige 
som muligt.

Tilsvarende hensyn gør sig ikke gældende i samme grad for botilbud med 
langt færre pladser, hvor udviklingen af tilbuddene dels allerede er i gang, 
dels vil kunne foregå langt mere fleksibelt og hurtigt, og dermed uden videre 
vil kunne indgå i rammeaftalen mellem kommunerne og den pågældende 
region.
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